
1 
 

PROTOKÓŁ NR 8/19 
z posiedzenia 

Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Oświaty i Kultury 
z dnia 9 lipca 2019r.  

 
Posiedzeniu Komisji przewodniczył Robert Grzesiński -  Przewodniczący Komisji. 
Lista obecności radnych znajduje się w teczce z protokołami z posiedzeń komisji. 
Lista obecności pracowników Urzędu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Porządek posiedzenia: 
1. Działalność kulturalna na terenie gminy. 
2. Koszty utrzymania świetlic wiejskich. 
3. Partnerstwo Publiczno-Prywatne – informacja na temat zaawansowania prac i 

terminów realizacji.  
4. Zapytania i wolne wnioski. 
 
Robert Grzesiński – Przewodniczący Komisji - otworzył posiedzenie komisji i powitał 
wszystkich obecnych. 
Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Radnych wnosi o zmianę porządku posiedzenia 
(załącznik nr 3 do protokołu). Brak zgłoszeń. 

Komisja głosami: za - 7, przeciw – 0, wstrz. – 0 przyjęła porządek posiedzenia. 
 

Ad. pkt. 1 
Działalność kulturalna na terenie gminy. 

 
a) Muzeum Regionalne w Opocznie 

 
Adam Grabowski – Dyrektor Muzeum Regionalnego w Opocznie – przedstawił 
informację / załącznik nr 4 do protokołu /. Dodatkowo Dyrektor poinformował, że w 
ubiegłym tygodniu Muzeum pozyskało pieniądze z Urzędu Marszałkowskiego na rynny 
w wys. 30 tys. zł, co stanowi 50% kosztów.  
Mieczysław Wojciechowski – radny – zapytał o współpracę między Muzeum w 
Opocznie a Muzeum na Ukrainie. Czy Opoczno planuje zorganizować wystawę prac z 
Ukrainy?  
Adam Grabowski – Dyrektor Muzeum Regionalnego w Opocznie – odpowiedział, że 
na ulicy Biernackiego jest już częściowa taka wystawa, jak również zdjęcia zawiera 
album „Opoczyńskie dziedzictwo ceramiczne” Dyrektor zapewnił o mocnej współpracy 
przemysłowej i kulturalnej i organizacji wielu wspólnych przedsięwzięć w przyszłości.  
Zbigniew Sobczyk – radny – zapytał o najpilniejsze potrzeby Muzeum w kontekście 
tego, że Muzeum było ujęte w programie rewitalizacji, a ta nie jest realizowana? 
Adam Grabowski – Dyrektor Muzeum Regionalnego w Opocznie – odpowiedział, że 
najpilniejsze były rynny. Ponadto wymiennik ciepła i podłączenie do c.o. na co jest 
zabezpieczona w budżecie kwota 80 tys. zł. Niestety z przetargu wyszło 120 tys. zł. 
Decyzja o tym, czy unieważnić przetarg czy dołożyć brakujące 40 tys. zł należy do 
kierownictwa Urzędu.   
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Zbigniew Sobczyk – radny – wyraził swoje zdanie, że należy rozmawiać z Burmistrzem, 
gdyż po to była ciągnięta nitka ciepłownicza, aby takie duże obiekty miejskie do niej 
podłączać.  
Sylwia Olędzka- Kierownik Zespołu ds. Funduszy Europejskich – sprostowała, że 
rewitalizacja nie jest realizowana, w chwili obecnej, ale jest ujęta w budżecie, a zatem 
trudno mówić oficjalnie o rezygnacji z niej. Ona sama proponowała, aby w przypadku 
muzeum i biblioteki zastąpić program rewitalizacji projektem termomodernizacji. 
Wniosek jest w opracowaniu. Termin składania wniosków to 12 lipca. Natomiast w 
konkursie RPO na termomodernizację budynków Gmina planuje złożyć wniosek na 
termomodernizację muzeum i biblioteki i budynku na Sobieskiego. Zostaną podjęte 
działania, aby podłączyć węzeł cieplny i ująć go we wniosku o dofinansowania.  
 

Komisja przyjęła informację do wiadomości.  
 

b) Miejska Biblioteka Publiczna w Opocznie  
 
Jerzy Misiurski – Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Opocznie – przedstawił 
informację / załącznik nr 5 do protokołu /. 

 
Komisja przyjęła informację do wiadomości.  
 

c) Miejski Dom Kultury w Opocznie 
 
Zdzisław Miękus – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Opocznie – przedstawił 
informację / załącznik nr 6 do protokołu /. 
Marek Statkiewicz – radny – powiedział, że odbyło się spotkanie Burmistrza i Dyrektora 
MDK ze świetlicowymi, na którym ustalono, że świetlicowe będą miały jedynie ¼ etatu 
przez okres pół roku. Wyraził opinię, iż przyczyni się to do zamykania świetlic. 
Zdzisław Miękus – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Opocznie – powiedział, że to 
była tylko jedna z propozycji, której Panie nie przyjęły. W związku z tym szukane są 
inne rozwiązania. Powiedział, że Gmina Opoczno jest jedyną taką Gminą w okolicy, w 
której świetlice funkcjonują w ten sposób. W innych gminach świetlice działają przy 
OSP bądź KGW i nie ma świetlicowych. Dyrektor podkreślił, że utrzymanie 
świetlicowych to obecnie koszt 266 tys. zł, a od nowego roku ten koszt wzrośnie do 300 
tys. zł. Zapewnił ponadto, że we wszystkich propozycjach chodzi o zintensyfikowanie 
działań świetlic i ich utrzymanie.  
Marek Statkiewicz – radny – zapytał, jaki jest najbardziej ekonomiczny wariant 
utrzymania świetlic - świetlica jako samodzielny obiekt, świetlica w remizie OSP czy 
świetlica przy szkole? 
Zdzisław Miękus – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Opocznie – powiedział, że 
według niego najlepszym rozwiązaniem byłoby przekazanie świetlic stowarzyszeniom, 
gdyż one mają możliwość pozyskiwania środków zewnętrznych, a lokalna społeczność 
jest gospodarzem obiektu.  
Mieczysław Wojciechowski – radny – zapytał, jak funkcjonują świetlice prowadzone 
przez stowarzyszenia? 
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Zdzisław Miękus – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Opocznie – odpowiedział, że 
obecnie przez stowarzyszenia są prowadzone dwie świetlice w Dzielnej i Różannej. 
MDK płaci stowarzyszeniom za wynajem czy udostępnienie powierzchni i opłaca 
pracownika merytorycznego, a wszelkie inne koszty utrzymania są po stronie 
stowarzyszenia.  
Mieczysław Wojciechowski – radny – poprosił o zestawienie kosztów w świetlicach w 
ubiegłych latach i ile wypracowały zysku. 
Zdzisław Miękus – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Opocznie – poinformował, 
że te informacje znajdują się w przekazanych materiałach.  
Mieczysław Wojciechowski – radny – zapytał dlaczego przed MDK nie ma ustawionych 
plenerowych szachów? 
Zdzisław Miękus – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Opocznie – odpowiedział, że 
są wystawione codziennie od 1 czerwca.  
Marek Statkiewicz – radny – zapytał o obecną pensję świetlicowej zatrudnionej na ½ 
etatu. 
Zdzisław Miękus – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Opocznie – odpowiedział, że 
to ok. 2250 zł na ½ etatu plus wysługa lat. Podkreślił, że od nowego roku należy 
wyłączyć z podstawy stażowe.  
Marek Statkiewicz – radny – podkreślił duże znaczenie świetlicy na wsi dla 
integrowania społeczności i zagospodarowania czasu dzieciom i młodzieży oraz 
poprosił o poczynienie wszelkich starań w celu utrzymania świetlic.  
Zdzisław Miękus – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Opocznie – zapewnił, że jest 
tego samego zdania i poinformował, że został przygotowany projekt działalności 
merytorycznej na terenach wiejskich. Dyrektor raz w miesiącu chce wysłać do świetlicy 
pracowników MDK w celu zorganizowania zajęć fotograficznych, plastycznych czy 
muzycznych.  
Andrzej Pacan – radny – wyraził opinię, iż przekazanie świetlic stowarzyszeniom nie 
jest dobrym rozwiązaniem, gdyż stowarzyszenie ogranicza się do pewnej grupy osób, a 
w przypadku nadzoru przez MDK świetlica jest dla wszystkich.  
Zdzisław Miękus – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Opocznie – podkreślił, że na 
razie jest wszytko na etapie dyskusji i szukania rozwiązań. Dodał, że największy 
problem jest z utrzymaniem budynków świetlic, gdyż są to ogromne koszty. Powiedział, 
że w aktualnym stanie MDK pełni funkcję administratora budynków, a nie zajmuje się 
działalnością stricte kulturalną. Dyrektor zachęca do wspólnego wypracowania modelu 
funkcjonowania świetlic.  
Zbigniew Sobczyk – radny – uważa, że rola świetlicowej jest bardzo ważna do 
funkcjonowania świetlicy, zaś świetlica jest bardzo ważna dla lokalnej społeczności. 
Zgadza się, że należy racjonalizować koszty, ale nie poprzez przekazanie świetlic 
stowarzyszeniom.  
Zdzisław Miękus – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Opocznie – podkreślił jeszcze 
raz, że stowarzyszenia maję szansę pozyskać środki zewnętrzne i zachęcił do wspólnego 
szukania najlepszego rozwiązania.  
Mieczysław Wojciechowski – radny – zapytał o koszty funkcjonowania samego MDK 
za 2018 rok. 
Zdzisław Miękus – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Opocznie – powiedział, że 
przygotuje i przekaże radnym w późniejszym terminie.  
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Andrzej Pacan – radny – powiedział o problemie jaki istnieje w Bielowicach, 
wynikający z tego, że część budynku świetlicy jest stowarzyszenia, a część podlega pod 
MDK i jest do dyspozycji lokalnej społeczności. Stwierdził, że należy poczynić starania, 
aby całość byłą dostępna dla mieszkańców.  
 

Komisja przyjęła informację do wiadomości.  
 

Ad. pkt. 2 
Koszty utrzymania świetlic wiejskich. 
 

Zdzisław Miękus – Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Opocznie – przedstawił 
informację / załącznik nr 6 do protokołu / 

 
Komisja przyjęła informację do wiadomości.  
 

Ad. pkt. 3 
Partnerstwo Publiczno-Prywatne – informacja na temat zaawansowania 
prac i terminów realizacji.  
 

Sylwia Olędzka- Kierownik Zespołu ds. Funduszy Europejskich – przedstawiła 
informację / załącznik nr 7 do protokołu /. 
Zbigniew Sobczyk – radny – podkreślił duże znaczenie projektu PPP, ponieważ dzięki 
niemu będzie można wykonać termomodernizację 11 budynków użyteczności 
publicznej, aby  warunki w nich były godne i aby było w nich bezpiecznie.  
Sylwia Olędzka- Kierownik Zespołu ds. Funduszy Europejskich – potwierdziła słowa 
radnego.  
 

Komisja przyjęła informację do wiadomości.  
 

Ad. pkt. 4 
Zapytania i wolne wnioski.  

 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął posiedzenie. 
 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia komisji 9.00, godzina zakończenia 10.05 
 
Sesje i Komisje Rady Miejskiej są transmitowane on – line na kanale YouTube gminy 
Opoczno. Archiwalne zapisy dostępne są pod adresem:  
http://bip.opoczno.pl/sesje-rady-miejskiej-on-line  
 

Przewodniczący Komisji 
 

Robert Grzesiński 
 

Protokołowała: 
B. Kędziora 


